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ДП НАЕК «ЕНЕРГОАТОМ»: ЗА РЯДКОМ ВИКОНАННЯ УМОВ КОЛЕКТИВНОГО ДОГОВОРУ «АТОМНИКУ УКРАЇНИ» ВІДПОВІДАЮТЬ:
«118 ГРИВЕНЬ ЗА МУЖНІСТЬ»,
26 СЕРПНЯ 2010 РОКУ №34

Розглянувши вашого листа від 02.09.2010 р.
о/к №52-р щодо права осіб, нагороджених орде-
ном  «За мужність» III ступеня, на пенсію за особ-
ливі заслуги перед Україною, Пенсійний фонд
України повідомляє.

Відповідно до ст. 3 Закону України «Про державні наго-
роди України» орден — це державна нагорода. Статтею 7
цього Закону встановлено орден «За мужність» І, II, III сту-
пеня — для відзначення військовослужбовців, працівників
правоохоронних органів та інших осіб за особисті мужність
і героїзм, виявлені при рятуванні людей, матеріальних цін-
ностей під час ліквідації наслідків надзвичайних ситуацій, у
боротьбі зі злочинністю, а також в інших випадках при ви-
конанні військового, службового, громадянського обо-
в’язку в умовах, пов’язаних з ризиком для життя.

Особи, нагороджені державними нагородами, корис-
туються пільгами, передбаченими законами України
(ст. 15 Закону України «Про державні нагороди України»).

Відповідно до п. 6 ст. 1 Закону України «Про пенсії
за особливі заслуги перед Україною» (далі — Закон)
пенсії за особливі заслуги перед Україною встановлю-
ються громадянам України, нагородженим, зокрема,
одним із орденів України.

Статтею 4 Закону визначено, що пенсії за особливі
заслуги встановлюються громадянам, зазначеним у
статті 1 цього Закону, які мають право на пенсію за
віком, по інвалідності, у разі втрати годувальника та за
вислугу років відповідно до закону.

Пенсія за особливі заслуги встановлюється як
надбавка до розміру пенсії, на яку має право особа
згідно із законом, у відповідних відсотках до розміру
прожиткового мінімуму, визначеного для осіб, які
втратили працездатність. Зокрема, особам, зазначе-
ним у п. 6 ст. 1 Закону, — від 20 до 25 відсотків. Розмір
надбавки визначається відповідними комісіями,
зазначеними у статті 2 цього Закону, залежно від
заслуг особи (ст. 5 Закону).

Відповідно до ст. 13 Закону пенсія за особливі
заслуги виплачується за місцем проживання пенсіоне-
ра в порядку, визначеному законодавством України.

Заступник
голови правління В.С. Никитенко
м. Київ,
29 вересня
№17057/02-20.

«Пенсія за особливі заслуги
встановлюється як надбавка
до розміру пенсії…»

Редакції газети «Атомник України»
вул. Шота Руставелі, 39/41, кім. 814

м. Київ, 01033

КОНКУРС ПРОФЕСІЙНОЇ МАЙСТЕРНОСТІ МОЛОДИХ АТОМНИКІВ УКРАЇНИ

На Хмельницькій АЕС проходив конкурс про-
фесійної майстерності молодих атомників Ук-
раїни, організований ДП НАЕК «Енергоатом»,
Радою молоді ВП ХАЕС та профспілковим коміте-
том станції.

Конкурс складався з двох етапів: перевірки теоре-
тичних завдань і практичних вмінь. У ньому взяли
участь працівники різних підрозділів. Зокрема, у трьох
підгрупах змагалися представники енергоремонтного
підрозділу.

Серед слюсарів з ремонту реакторного і турбінного
устаткування, насосного обладнання кращими стали
Василь Тульчак та Ігор Катков — представники
Хмельницької АЕС. Найвправнішим кранівником виз-
нано Юрія Чеха, працівника Рівненської АЕС.

Серед електрослюсарів з ремонту електроустатку-
вання (електричний цех) та з ремонту і обслуговування
автоматики і засобів вимірювань (цех теплової авто-
матики і вимірювань) перемогу здобули представники
Хмельницької атомної електростанції — Олександр
Галент і Віталій Шишук. 

Нагороди також отримали атомники Южно-Ук-
раїнської АЕС: Тетяна Чебан визнана кращим лаборан-
там хімічного аналізу (хімічний цех), а Артем Януліс
здобув звання кращого дозиметриста (цех радіаційної
безпеки).

Представники російських АЕС, які переймали
досвід організації конкурсів професійної майстерно-
сті, особливо відзначили професіоналізм конкурсантів
та високий рівень організації заходу.

ПОІНФОРМОВАНИЙ — ОТЖЕ, ЗАХИЩЕНИЙ:
ПЕРЕДПЛАТИ СВОЮ ГАЗЕТУ

Передплативши «Атом-
ник України» на 2011 рік,
ви матимете змогу ознайо-
митися з виробничо-соці-
альним та профспілковим
життям ядерного енерго-
промислового комплексу
України, споріднених галу-
зей діяльності, підприємств
та організацій, що перебу-
вають у сфері впливу Атом-
профспілки, та підпорядко-
ваних Мінпаливенерго, МНС
України, Мінохорони здо-
ров’я, Мінприроди, Мінпром-
політики, Міносвіти та науки
України тощо.

Атомний щотижневик ак-
центує увагу на відображенні
соціально-захисної функції
Атомпрофспілки та її регіо-
нальних представництв у тру-
довій, виробничій та профе-
сійній діяльностях.

«Атомник України» що-
номера повідомляє про жит-
тєдіяльність відокремлених
підрозділів ДП НАЕК «Енер-
гоатом», уранодобувних і
уранопереробних підпри-
ємств ДП «Східний гірничо-
збагачувальний комбінат»,
підприємств зони відчужен-
ня Чорнобильської АЕС та
колишнього ВО «Придні-
провський хімічний завод» у
м. Дніпродзержинську, ін-

формує про сучасний стан
та діяльність наукових, про-
ектних, дослідницьких та
освітніх закладів і установ
ядерного профілю. Щотиж-
невик друкує матеріали під
рубрикою «Ядерна енергія:
сторінки історії».

«Атомник України» по-
стійно стежить за новинка-
ми у законодавстві, ви пер-
шими будете довідуватися
про останні нормативно-
правові акти соціального
призначення, отримуватиме
роз’яснення центральних ор-
ганів виконавчої влади з
питань трудового, пенсійно-
го та чорнобильського зако-
нодавств, консультації ви-
сококваліфікованих юристів
відділу правової роботи та
ділові поради і допомогу
технічних інспекторів праці
Атомпрофспілки.

«Атомник України» —
єдина газета, що діє і
живе з працівниками і для
працівників ядерної та
інших галузей економіки
держави, де є первин-
ні осередки Атомпроф-
спілки.

ІНДЕКС ЩОТИЖНЕ-
ВИКА — 21766.

Дякуємо, що ви з
нами!

Це принциповий момент, на якому
наголошували відповідальні сторони
колективно-договірного процесу — пред-
ставники адміністрації і профспілкового
комітету ДП НАЕК «Енергоатом» під час
розширеного спільного засідання, що від-
булося 13 жовтня у приміщенні Федерації
профспілок України, з розгляду виконан-
ня двосторонніх зобов’язань за перше
півріччя 2010 року.

І доповідачі — суб’єкти соціального
діалогу — президент ДП НАЕК «Енерго-
атом» Юрій Недашковський, голова
профспілкового комітету Олексій Лич
та заступник виконавчого директора з
кадрів, праці та соціальних питань
Компанії Владислав Янішевський, і
промовці — генеральні директори
відокремлених підрозділів: «Хмель-
ницька АЕС» — Микола Панащенко,
«Южно-Українська АЕС» — Віссаріон
Кім, голови первинних профорганіза-
цій цих атомних електростанцій Ми-
хайло Гук і Володимир Лещотний, інші
виступаючі, оцінюючи стан виконання
Колективного договору Компанії за
січень–червень поточного року як та-
кий, що в основному прийнятний, зосе-
редили свою увагу на тому, що потріб-
но робити, щоб державне генеруюче
підприємство сьогодні ефективніше і
безпечніше працювало і було більш
соціально відповідальним перед своїм
персоналом. І, найперше, це була кон-
статація того, що через тривалу (дво-
річну) дерегуляцію (замороження) та-
рифу на електроенергію для атомних
електростанцій країни експлуатуюча
організація «Енергоатом» практично на
сьогодні є заручником фінансової си-

туації, коли навіть кредитний «запас»,
до якого змушена була вдатися Ком-
панія, дійшов критичної межі. До кінця
2010 року, за словами президента ДП
НАЕК «Енергоатом», «треба буде затя-
гувати паски». Щоб забезпечити пер-
шочергові виробничі і соціальні програ-

ми, Компанія здійснює перерозподіл
коштів за іншими статтями. Відтак
предметом активного обговорення на
засіданні стали і питання охорони
праці, зокрема, незабезпеченості пра-
цівників засобами індивідуального
захисту тощо.

Учасники спільного засідання, в
якому взяв участь Голова Професійної
спілки працівників атомної енергетики
та промисловості України Валерій
Матов, своїм рішенням затвердили
Звіт про виконання Колективного дого-
вору ДП НАЕК «Енергоатом» за перше
півріччя 2010 року.

(Докладніша інформація буде)

Дискримінаційний тариф «Енергоатома»Дискримінаційний тариф «Енергоатома»
обмежує подальший розвиток ядерної енергетики, знижує соціальну захищеність працівників
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ЗРОСТАЮТЬ ПРОФСПІЛКОВІ ЛАВИ

До складу Професійної спілки працівників атом-
ної енергетики та промисловості України включено
нові первинні профспілкові організації:

ВП «Енергоефективність» ДП НАЕК «Енерго-
атом» (м. Київ), Олександрійського воєнізовано-
го гірничорятувального (аварійно-рятувального)
загону (Кіровоградська область), Головного уп-
равління Державної спеціальної (воєнізованої)
гірничорятувальної (аварійно-рятувальної) служ-
би МНС України (м. Київ), Чернівецького спеці-

ального воєнізованого гірничорятувального (ава-
рійно-рятувального) загону (м. Чернівці), Івано-
Франківського спеціального воєнізованого гірни-
чо-рятувального (аварійно-рятувального) загону
(Івано-Франківська    область), Донецького спеці-
ального воєнізованого гірничорятувального (ава-
рійно-рятувального) загону (м. Донецьк) та пер-
винну профорганізацію Державної організації
«Київський воєнізований гірничорятувальний
загін» (м. Київ).

Когда я в первый раз
ехал в «Гилею», ожидал спо-
койный отдых: сон, столо-
вая, семинар, море…, но не
тут-то было. В этом кладезе
юмора и положительных
эмоций море не замеча-
лось.

Первый учебный день
запомнился не только бур-
ным обсуждением темы
К. Зимина «Конфликт и пу-
ти его преодоления», но и
особенно карнавалом, орга-
низованным представите-
лями Запорожской АЭС,
«Гилеевский Новый год» с
настоящими елкой, метелью,
Дедом Морозом и Снегу-
рочкой.

Второй день начался с
лечебных процедур юшкой
от «южки» на пляже.

После лекции Т. Гайда-
чук «Общеобязательное го-
сударственное социальное
страхование» «Гилея» пре-
вратилась в ковбойский
вестерн с салуном, салоном
красоты, стрельбой и лов-
лей диких мустангов, к
вечеру переросший в ков-
бойскую свадьбу с фейер-
верком и танцами.

Третий учебный день
был посвящен теме В. Ску-

бы «Общественный конт-
роль за аттестацией ра-
бочих мест по условиям
труда». После обеда на
спортплощадке под патро-
натом И. Каранедова на-
чался чемпионат по мини-
футболу. Самой яркой,
несомненно, была игра ко-
манды ЗАЭС, которая сос-
тояла из трех мужчин и двух
женщин. Стратегия Игоря
Борисовича сработала на
100%: мужчины забивали
голы, а женщины мешали
играть соперникам… Смех
сдержать было невозмож-
но! Вечером делегация
ХАЭС провела лирический
вечер «Поговорим о самом
сокровенном», сопровож-
даемый шквалом оваций.

Четвертый день был по-
священ теме Н. Чорнийчук и
В. Шендрика «Изменение в
законодательстве о пен-
сионном обеспечении. Пен-
сионная реформа».

После ужина представи-
тели профсоюзного актива
ННЦ ХФТИ провели незабы-
ваемый вечер отдыха «Ги-
леевский кастинг». Даже
неделю спустя песни из этой
программы крутятся в голо-
ве, вызывая улыбку.

Пятый день был посвя-
щен теме Л. Остапенко «На-
логовое законодательство.
Проект Налогового кодек-
са». После обеда предста-
вители ОП «Атомэнерго-
маш» и Энергодарской
объединенной организации
профсоюза провели конкурс
«Супермен «Гилеи-2010». В
этом конкурсе участники
были настолько неотрази-
мы, что выбрать одного луч-
шего так и не удалось.

Пятница была посвяще-
на лекции А. Герасименко на
интимные темы. Как было
подмечено из аудитории,
именно с этой темы и нуж-
но было начинать… Вече-
ром прошел заключитель-
ный торжественный ужин
«не говорите мне прощай»,
где все делегации говорили
слова восторга и благодар-

ности, который перерос в
ночь танцев.

В субботу уставшие, но
счастливые семинаристы
разъехались по домам.

По традиции «Гилеи»,
отъезжающим устроили жи-
вой коридор и раскачивание
автобусов.

Вспоминая эти незабы-
ваемые дни, невольно по-
нимаешь, что в нашей жиз-
ни не так уж много ярких
событий, и «Гилея» — одно
из них.

До встречи через год,
планета Гилея!

Богдан ТИМОЩУК,
заместитель

председателя профкома
ГНПП «Цирконий»

На снимке: председатель
совета молодежи ГНПП
«Цирконий» Н. ГОЛОБО-
РОДЬКО и Б. ТИМОЩУК.

АТОМПРОФСПІЛКА: ОРГАНІЗАЦІЯ НАВЧАННЯ ТА КУЛЬТУРНОГО ДОЗВІЛЛЯ АКТИВУ

Записки гостя планеты Гилея
В сентябре 2010 года на базе санаторно-оздо-

ровительного комплекса «Гилея» п. Лазурное,
Херсонская область, проходил XII семинар актива
Атомпрофсоюза «Гилея-2010».

Три роки тому за рішенням
Міжнародної конфедерації проф-
спілок 7 жовтня уперше пройшов
Всесвітній день дій за гідну працю
під девізом «Гідна праця — шлях до
гідного життя». Міжнародна органі-
зація праці у поняття «гідна праця»
включає зайнятість, право, захист і
діалог. Кожна людина заслуговує
на гідне життя, забезпечення до-
стойної роботи і належної матері-
альної винагороди за неї.

Цього року, за інформацією, що
розміщена на сайті Всесвітнього дня
дій за гідну працю, зареєстровано
272 акції у 76 країнах.

В Україні Всесвітній день дій за гідну
працю було відзначено низкою заходів.
За участю обласних соціально-еконо-
мічних рад та профспілкових організа-
цій в регіонах пройшли мітинги, конфе-
ренції, зустрічі соціальних партнерів, на
яких обговорювалися питання стану
зайнятості, оплати праці та умов праці,
соціального діалогу в регіонах.

У Федерації профспілок України
відбувся брифінг, на якому йшлося про
таке ганебне явище, як заборгованість
із заробітної плати, що нині становить
1,5 млрд. гривень, понад 300 тисяч
працівників вчасно не отримують
зароблене. Профспілки переконані,
що для вирішення питання заборгова-
ності необхідно в законодавчому по-

рядку позбавити роботодавця еконо-
мічної вигоди від затримки виплати
заробітної плати, посиливши водночас
захист працівників. Конкретні пропо-
зиції вже внесені. Один із учасників
брифінгу принагідно зазначив, що
невиплата заробленого після викона-
ної роботи за релігійними канонами
прирівнюється до тяжкого гріха.

Учасники Національного форуму
соціальних партнерів «За гідну працю в
Україні», що відбувся в рамках Дня дій у
Федерації профспілок України, ухвали-
ли Резолюцію, в якій проаналізовано
ситуацію із забезпеченням принципів
гідної праці в Україні відповідно
до Програми Міжнародної організа-
ції праці, і відзначається, що сторони
соціального партнерства здійснили
певні заходи щодо стабілізації ситуації
у сфері зайнятості, розвитку організа-
цій профспілок і роботодавців, підго-
товлено до другого читання проекти
Трудового кодексу України, Закону
України «Про соціальний діалог», схва-

лено соціальними партнерами «Заходи
з реалізації пропозицій ФПУ щодо роз-
витку соціального діалогу, викладених
у Національній профспілковій доповіді
Президенту України «Праця в Україні:
необхідність якісних змін для суспільної
ефективності та гідного життя».

У резолюції наголошується, що ос-
таточне подолання наслідків кризи та
забезпечення переходу до стійкого
економічного зростання і динамічного
соціального розвитку потребують згур-
тованості влади, бізнесу і зусиль соці-
альних партнерів на всіх рівнях. Форум
закликав усіх роботодавців, профспіл-
кові організації, органи виконавчої вла-
ди та місцевого самоврядування зро-
бити все від них залежне для того, щоб
ідеологія гідної праці, її засади, практи-
ка стали реальністю на кожному під-
приємстві, в установі та організації, а
права працівників були надійно захи-
щені та забезпечені на кожному робо-
чому місці.

Петро ВАСИЛЕНКО

НА ЗАСАДАХ ВІДПОВІДАЛЬНОСТІ СОЦІАЛЬНИХ ПАРТНЕРІВ

Гідна праця — шлях до гідного життя

ДО ТЕМИ: ЦЕРКВА НАГАДУЄ

Свята церква, її святі вчителі й отці до тяжких гріхів відносять, зокрема,
і затримання заслуженої робітником плати, відняття у людини як крайність
останнього шматка хліба чи останньої лепти, які потом і кров’ю здобуті
нею…

Утиски людини у зарплаті — тяжкий гріх

ЧОРНОБИЛЬСЬКІ НОВИНИ

� Президент Украины Виктор Янукович под-
писал Указ «О мероприятиях, связанных с 25-й го-
довщиной Чернобыльской катастрофы».

Этим документом В. Янукович поручил Кабинету
Министров рассмотреть состояние выполнения Об-
щегосударственной программы преодоления послед-
ствий Чернобыльской катастрофы на 2006–2010 годы
и других нормативно-правовых актов по вопросам
соцзащиты пострадавшего населения.

Правительство также должно предусмотреть во
время доработки проекта Госбюджета-2011 расходы
на улучшение медицинского обеспечения граждан,
пострадавших вследствие Чернобыльской катастро-
фы, приобретение для них жилья, отселение из зон
безусловного (обязательного) отселения.

Кроме того, Кабмин должен обеспечить пересмотр
границ зон радиоактивно загрязненных вследствие
Чернобыльской катастрофы территорий.

Президент также поручил правительству разрабо-
тать план мероприятий, связанных с 25-й годовщиной
Чернобыльской катастрофы. 

Совет министров Автономной Республики Крым,
областные, Киевскую и Севастопольскую городские
госадминистрации Виктор Янукович обязал усилить
внимание к повседневным потребностям граждан,
пострадавшим вследствие Чернобыльской катастро-
фы, создать региональные организационные комите-
ты по подготовке и проведению мероприятий, связан-
ных с 25-й годовщиной этой трагедии.

� Наприкінці вересня Перший віце-прем'єр-
міністр України Андрій Клюєв та т.в.о. міністра
МНС України Михайло Болотських відвідали Чор-
нобильську АЕС. Там завершилися роботи з
вивантаження відпрацьованого ядерного палива з
третього енергоблока станції. Це було необхідною
умовою виконання проектів, пов’язаних з будів-
ництвом нового безпечного конфайнменту.

Сьогодні на майданчику вже йдуть роботи з підготовки
до будівництва унікальної споруди. Завершився перший
етап забиття свай для фундаменту майбутнього НБК.

Перший віце-прем’єр-міністр України Андрій Клюєв
зазначив, що будівництво НБК буде йти за графіком.
Перетворити об’єкт «Укриття» на екологічно безпечний
планується до 2013 року.

«Проблемні питання по ЧАЕС обговорюються і фінан-
суються Європейською Комісією та Україною. Зросли
вимоги до безпеки, що призвело до підвищення цін.
Проводиться робота з донорами з питань закінчення
будівництва цього об’єкта. Ми повинні зробити все, щоб
гроші в нас були. Сьогодні на майданчику вже йдуть
роботи з підготовки до будівництва цієї унікальної спору-
ди», — заявив Андрій Клюєв.

2011-й оголошено роком Чорнобиля, про це за-
явив Президент України Віктор Янукович, перебуваю-
чи в США. Наступного року в Україні відбудеться
міжнародна конференція, присвячена 25-м роковинам
Чорнобильської катастрофи. Нині на ЧАЕС активізува-
лися роботи за міжнародними програмами.

Прес-служба МНС України

� У місті Гомелі Республіки Білорусь відбувся
Міжнародний семінар у рамках реалізації проекту
технічного співробітництва МАГАТЕ/3/004 під
назвою «Поширення сучасного досвіду з питань
відновлення територій, які постраждали від аварії
на ЧАЕС».

У роботі семінару взяли участь представники МАГАТЕ,
Росії, Білорусі, України, зокрема від МНС України. Також
були запрошені на семінар представники радіоактивно
забруднених областей України — Житомирської, Чер-
нігівської, Рівненської, Державного комітету лісового гос-
подарства, Українського науково-дослідного інституту
сільськогосподарської радіології.

Учасники Міжнародного семінару заслухали відпо-
відні доповіді, відвідали радіоактивно забруднені
регіони Республіки Білорусь, а саме — Брагинський та
Хойникський райони, де ознайомилися з білоруським
передовим досвідом у проведенні комплексної реабі-
літації забруднених територій, побували на сільсько-
господарських та переробних підприємствах.

Розглянувши сучасний досвід реабілітації терито-
рій, забруднених унаслідок аварії на Чорнобильській
АЕС, учасники семінару у своєму рішенні зазначили,
що аналіз поданого трьома країнами-учасниками
досвіду ліквідації наслідків аварії свідчить, що, незва-
жаючи на очевидні досягнення, залишається багато
проблем, пов’язаних із життєдіяльністю населення та
веденням господарської діяльності на постраждалих
територіях. Було наголошено на необхідності продов-
ження застосування реабілітаційних заходів як голов-
ного інструмента радіаційного захисту населення та
сталого соціально-економічного розвитку постражда-
лих територій.

Департамент у справах захисту населення від
наслідків Чорнобильської катастрофи

� Состоялось собрание инициативной группы
руководителей работ на ЧАЭС и участников ликви-
дации с целью создания общественной организа-
ции «Союз-Чернобыль-Росатом». Председателем
организации избран Игорь Беляев (Россия).

Главной целью созданной организации является
объединение участников ликвидации в решении вопро-
сов социальной поддержки, удовлетворение духовных
и нематериальных потребностей, защиты их прав,
законных интересов, оказания медицинской помощи.

К 25-летию ликвидации последствий аварии на
Чернобыльской АЭС в 2011 году организацией пре-
дусматривается выполнение следующих работ:

издание научно-технической литературы и воспо-
минаний участников ликвидации.

издание альбомов фотографий по технологии
работ по ликвидации аварии 

изготовление юбилейного памятного знака Мин-
средмаша-Росатома «За участие в ликвидации аварии
на ЧАЭС».

ЯДЕРНО-ПАЛИВНИЙ ЦИКЛ: МОЖЛИВОСТІ РОЗВИТКУ

Днепродзержинский городской голова Ярослав Корчевский
на брифинге в исполкоме городского совета сообщил, что за-
вод по производству ТВЭЛ (тепловыделяющих элементов) для
энергетических реакторов АЭС вероятно будет размещен в
Днепродзержинске. Как стало известно, еще в прошлом году на
энергетическом форуме в Энергодаре (Запорожская область)
Ярослав Корчевский поднял вопрос дальнейшего развития про-
мышленной площадки бывшего Приднепровского химзавода за
счет производства ТВЭЛов на базе Днепродзержинского ГНПП
«Цирконий».

Участниками форума, представителями правительственных
структур предложение было оценено как интересное и перспек-
тивное, учитывая готовность инфраструктуры для налаживания
нового производства.

Как ранее сообщалось, Днепродзержинское государствен-
ное научно-производственное предприятие «Цирконий» ведет
модернизацию для воплощения новейших технологий произ-
водства металлического циркония с перспективой участия в
программах развития национального комплекса ядерного топ-

лива. По словам директора ГНПП «Цирконий» Леонида Громко,
все годы после распада Приднепровского химзавода (перера-
ботка урановых руд с 1938 по 1991 год) государство поддержи-
вало «Цирконий», надеясь на перспективные потребности
ядерной энергетики, и события последних месяцев показы-
вают, что такое время настало. Межведомственная комиссия
подбирает для ГНПП «Цирконий» партнера для выпуска ядер-
но-топливных элементов. Тендер правительства на строитель-
ство завода по производству ядерного топлива для АЭС выи-
грала Российская компания «ТВЭЛ». Правительство обещает
на реконструкцию «Циркония» выделить около 100 млн. грн., и
этой суммы, по словам Леонида Громко, должно хватить на все
нужды модернизации. На ГНПП «Цирконий» уже осуществлен
перевод старой технологии производства циркония на новую
— магний-хлоридную, отвечающего современным требовани-
ям и по техническим, и по экономическим расчетам. По мне-
нию Леонида Громко, целесообразно на ГНПП «Цирконий»
выпускать не только металлический цирконий, но и наладить
прокат металла и сборку тепловыделяющих элементов.

Производство ТВЭЛов разместят на базе Днепродзержинского ГНПП «Цирконий»



21 жовтня 2010 року 3№42 (516)

АТОМ — ЖИВА ЧАСТИНКА ВСЕСВІТУ

НОЇВ КОВЧЕГ ДО ІНШИХ ГАЛАКТИК
Великий адронний колайдер відкриє нові горизонти у сучасній науці

(Закінчення.
Початок у №41, 2010 року)

ВИНАЙДЕНО, ВИГОТОВЛЕНО ТА
ЗАСТОСОВУЄТЬСЯ НА КОЛАЙДЕРІ

Уперше в світі ми створили металеві
детектори — мікростріпові детектори, які
реєструють іонізуюче випромінювання.
На великому адронному колайдері вста-
новлено систему радіаційного моніто-
рингу, яка використовує саме такі мета-
леві детектори. Ця система в режимі
онлайн відображає радіаційну обстанов-
ку в експерименті, слідкує за розподілом
доз опромінення, які не повинні переви-
щувати раніше визначених параметрів,
щоб не допустити ушкодження дорогих
приладів, з яких складається колайдер.

У світі існують кремнієві, алмазні мікро-
стріпові детектори з нижчою радіаційною
стійкістю, ніж металеві, але металевих не
змогли винайти ні японці, ні американці.
Технологія їх виготовлення дуже складна,
нею володіє лише Україна. Це зробили
наші «умільці» у співпраці з відділом фізики
плазми нашого інституту та Київським
інститутом мікроприладів. Ми отримали
ґрант із Великобританії на наступні два
роки, мали підтримку від Національної ака-
демії наук для того, щоб розробити систе-
ми, в яких використовується наш винахід. А
застосування таких систем дуже широке.

Уже сьогодні маємо замовлення на
прилади контролю для протонних синх-
рофазотронів, які лікують рак. Протонна
терапія — найдосконаліший спосіб ліку-
вання цього захворювання, кількість хво-
рих на яке, на жаль, щороку зростає.

Також плануємо встановлювати та-
кі детектори у мас-спектрометрах. Це
дасть змогу побачити іонові розподіли
будь-якого зразка, наприклад, з родо-
вища корисних копалин, на моніторі
комп’ютера і визначити, чи є там елемен-
ти, які ми шукаємо, чи немає. Або визна-
чити, чи є в певній конструкції домішки,
що можуть її зруйнувати, чи ні. Так можна
проводити діагностику захворювань лю-
дини. За даними спектрометра можна

визначити, на якій стадії захворювання,
як воно поширюється організмом тощо.

Нині працюємо над тим, щоб ці детек-
тори застосували для фокусування пучків
протонів на майбутньому Міжнародному
лінійному колайдері, будівництво якого
планують закінчити до 2019 року.

МІЖНАРОДНІ ПРОЕКТИ Й УКРАЇНЦІ
Зараз у CERN на LHCb працюють мої

аспіранти Віктор Яковенко й Олександр
Охріменко. Вони брали участь в експери-
ментах із запуску колайдера, реєстрації
подій зіткнення, у чергуваннях, які закінчи-
лися 16 грудня через зупинку колайдера
на різдвяні канікули до 7 січня наступного
року. Після відновлення його роботи вони
займатимуться дослідженням дуже рідких
умов розпаду b-мезонів (рідкі тому, що на
проміжних етапах у них можуть брати

участь нові частинки їх    розпаду). Такі нові
частинки можуть бути пов’язані з тим, що
існують ще не відомі явища їх утворення,
взаємодії тощо. Тобто це пошук «нової
фізики» за межами стандартних моделей.

Ще один наш колега українець пра-
цює в проекті ATLAS, науковці з Харківсько-
го фізико-технічного інституту (системи

вимірювання енергії), НТК «Інститут моно-
кристалів», Інституту теоретичної фізики
ім. М. Боголюбова беруть участь у проекті
ALICE (внутрішня трекова система, коли
за слідами частинок (треками) можна
встановити так звану вершину — звідки
все почалося). Беруть участь у проектах
великого адронного колайдера також
науковці з Київського і Харківського уні-
верситетів, деяких інших науково-техніч-
них закладів. Загалом у CERN постійно
працюють майже 2500 осіб, ще 8000 фізи-
ків й інженерів з 580 університетів й інсти-
тутів з 85 країн беруть участь в міжнарод-
них експериментах.

Участь у проектах на колайдері вчить
людство нових форм співпраці, об’єднує у
міжнародні наукові інститути. Кожен експе-
римент — це від кількох сотень до кількох
тисяч науковців, які працюють у різних краї-
нах світу. І це не створює жодної відстані —
ані інтелектуальної, ані національної, ані
релігійної. Адже всіх об’єднує наука. Це
своєрідний добір команди «Ноєвого ковче-
га», який, можливо, вирушить до інших
галактик для пошуку тієї частини щастя, яку
людству не вдалося знайти на Землі.

Записав Євген БУКЕТ

ВЕТЕРАНИ — ЗОЛОТИЙ ФОНД ПІДПРИЄМСТВА

Состоялась отчетная конференция
ветеранской организации ГП «ВостГОК». В
ее работе приняли участие представители
первичных организаций Желтоводской,
Кировоградской и Смолинской промпло-
щадок, а также гости: генеральный дирек-
тор ГП «ВостГОК» Александр Сорокин,
председатель профсоюзной организации
Восточного горно-обогатительного ком-
бината Борис Филиппов, городской голо-
ва Василий Голуб и другие.

В начале мероприятия и.о. председате-
ля ветеранской организации комбината
Василий Рыбак сообщил, что на расширен-
ном пленуме совета ветеранов председате-
лем ветеранской организации ГП «ВостГОК»
единогласно избран Леонид Владимирович
Воронченко.

В. Рыбак выступил с отчетным докладом
за период с сентября 2009 года по октябрь
2010-го. Он сообщил, что на учете в вете-
ранской организации ГП «ВостГОК» состоит
6617 человек, из них 1261 — работающие. В
составе организации: 121 участник боевых
действий, 1031 участник войны, 2233 детей
войны, 18 воинов-интернационалистов,
3075 ветеранов труда, 420 инвалидов труда.

За отчетный период прибыло 182 чело-
века, убыло — 220, в том числе ушли из
жизни 217 человек (память умерших товари-
щей участники конференции почтили мину-
той молчания).

Совет ветеранов проводил свою работу
по плану, который составлялся на год с раз-
бивкой по кварталам. Раз в квартал прово-
дились расширенные заседания совета, а
каждую среду — заседания президиума
совета. Все запланированные мероприятия
были выполнены.

По просьбе участников ветеранской кон-
ференции, проходившей в 2009 году, было
увеличено количество путевок для ветеранов
в санатории и профилакторий. На 2010 год
их было выделено 32 и 115 соответственно.

В течение июля-сентября ветеранские
советы всех подразделений провели отчет-
ные конференции или собрания, в процессе
которых поступило много предложений и
замечаний. Работа всех советов признана
удовлетворительной. Все председатели
добросовестно и честно, не жалея сил и вре-
мени, работали по улучшению массовой
работы, за что президиум совета поблагода-
рил их и ветеранский актив.

На учете ветеранской организации сос-
тоит 147 волонтеров, которые выполняют
важную работу среди нуждающихся одино-
ких, больных ветеранов, оказывают им
посильную помощь.

2010-й объявлен годом ветеранов войны
и труда. В связи с этим на комбинате сдела-
но немало. В частности, смета ветеранской
организации на 2010 год по ходатайству
совета ветеранов комбината увеличена с
200 тыс. грн. до 250 тыс. грн. Эти деньги, в
основном, расходуются на благотворитель-
ную помощь ветеранам. Отношение адми-
нистрации и профкома ГОКа к организа-
ции ветеранов значительно улучшилось.
Большинство ветеранских пожеланий были
удовлетворены.

На захоронение умерших ветеранов ока-
зывается помощь через ритуальную службу
— до 1200 грн. (раньше было до 800 грн.).
Многие руководители подразделений ока-
зывают благотворительную помощь ветера-
нам, которым сделана операция, или дли-
тельно и тяжело болеющим.

Весомая помощь администрацией и
профкомом комбината была оказана участ-
никам боевых действий в связи с 65-летием
Победы в Великой Отечественной войне. Для
чествования ветеранов в День шахтера было
выделено 20 тыс. грн. Для оказания благо-
творительной помощи в день людей пре-
клонного возраста и Международный день
инвалидов предусмотрено по 10 тыс. грн.

Участники конференции заслушали и
утвердили отчет ревизионной комиссии,
представленный ее председателем Георгием
Заходой.

На конференции выступили представители
ветеранских организаций подразделений: Н.
Куркин (управление ГОКа), Б. Шумихин (Ин-
гульская шахта), Г. Меланченко (Смолинская
шахта), В. Бойко (ремонтно-механический
завод), депутат горсовета В. Шапошник.

Выступающие затронули наиболее волну-
ющие вопросы, касающиеся различных сфер
жизнедеятельности предприятия и города.

Генеральный директор ГП «ВостГОК»
Александр Сорокин в своем выступлении
проинформировал ветеранов о работе
предприятия, отметив, что в текущем году
комбинат произвел более 500 тонн урана,
производственные показатели выполнены
на 105% по сравнению с прошлым годом.
Произведено продукции на общую сумму
более 600 млн. грн., показатели финансовой
деятельности предприятия превышают пла-
новые. Своевременно выплачивается за-
работная плата, налоги всех уровней.
Выполняется социальный пакет, который
составляет порядка 8500 грн. на одного тру-
дящегося в год. На содержание и развитие
объектов социальной сферы за 8 месяцев
текущего года было использовано 12 млн.

грн., на социальный пакет, определенный
коллективным договором, 20 млн. грн.

Генеральный директор также ответил на
вопросы, интересующие участников конфе-
ренции. Прозвучавшие предложения будут
рассматриваться руководством комбината
и профсоюза.

Высокую оценку работе ветеранской
организации комбината дала Лидия Кучер,
председатель городского совета организа-
ции ветеранов Украины.

В выступлении председателя профсоюз-
ной организации предприятия Бориса
Филиппова прозвучали ответы на вопросы,
поднятые ветеранами на конференции и в
процессе ее подготовки. Так, относительно
вопроса профсоюзных взносов для ветера-
нов, Б.Филиппов отметил, что их размер, сог-
ласно Уставу Атомпрофсоюза, должен быть
не меньше 0,5% прожиточного минимума для
нетрудоспособных лиц. По поводу предостав-
ления неработающим ветеранам решающего
права голоса на конференциях трудового кол-
лектива Б. Филиппов отметил, что это проти-
воречит действующему законодательству.
«Мы рекомендуем приглашать ветеранов на
такие конференции с тем, чтобы они могли
там выступить, внести свои предложения,
которые будут рассмотрены, — сказал Борис
Николаевич. — Кроме того, в процессе подго-
товки коллективного договора мы тесно рабо-
таем с советом ветеранов, им в рабочем
порядке вносятся предложения, которые мы
впоследствии рассматриваем на комиссии и
вносим на конференции в колдоговор».

На вопросы ветеранов Желтоводской
площадки, касающиеся жизнедеятельности
города, ответил городской голова В. Голуб.

В завершение конференции было приня-
то постановление. Работа совета ветеран-
ской организации комбината за отчетный
период признана удовлетворительной.

Елена БОРОВКОВА

ВМЕСТЕ ВОЗМОЖНОСТЕЙ БОЛЬШЕ

Словничок: до теми 
Адрони — клас елементарних частинок, до якого належать

лише частинки, що беруть участь у сильних взаємодіях. Згідно
із сучасною теорією (див. Квантова хромодинаміка), адрони
складаються з кварків та антикварків, тобто не є елементарни-
ми у первісному значенні слова, однак за традицією їх продов-
жують називати елементарними частинками.

Адрони поділяються на дві великі групи: баріони і мезони.
Баріонами є, наприклад, складові атомного ядра — протони й
нейтрони. Вони мають заряд.

Баріонного заряду в мезонів нема. До мезонів належать
піони, каони, b-мезони тощо.

Бозон Гіґґса — елементарна частинка, квант поля Гіґґса,
що за потреби виникає в Стандартній Моделі внаслідок гіґґсів-
ського механізму спонтанного порушення електрослабкої
симетрії. У рамках Стандартної Моделі бозон Гіґґса відповідає
за масу елементарних частинок.

Гравітація — це властивість масивних тіл притягуватись
одне до одного. Гравітація є, зокрема, причиною земного
тяжіння, внаслідок якого предмети падають додолу.

Густина заряду — характеристика безперервного розпо-
ділу електричного заряду в просторі, яка визначається як
заряд, що припадає на одиницю об’єму.

Закон комбінованої парності — фізичний принцип, за яким
рівняння руху будь-якої фізичної системи залишаються незмін-
ними за одночасної зміни на протилежні напрямку плину часу,
орієнтації просторових осей і зарядів усіх складових систем.

Іон, йон — електрично заряджена частинка речовини, що
утворилася з атома або атомної групи внаслідок втрати чи при-
єднання до них електронів.

Іонізуюче випромінювання (радіація) — випромінювання,
променевисилання яким-небудь тілом, наприклад Сонцем (соняч-
на радіація) чи іншим джерелом. Під радіацією розуміють потоки
елементарних частинок і квантів, проходження яких через речовину
викликає її іонізацію. Це електрони, позитрони, протони, нейтрони
та ін. елементарні частинки, а також атомні ядра й електромагнітне
випромінювання гамма-, рентгенівського й оптичного діапазонів.

Кварк-глюонна плазма — гіпотетичний стан матерії, у
якому кварки та глюони перебувають у вільному, не зв’язаному
в нуклонах, стані. Нині відомо чотири стани речовини: газ,
рідина, тверде тіло, плазма. Новий стан речовини можна отри-
мати при великих баріонних густинах та енергіях.

В експериментальній фізиці елементарних частинок світи-
містю називають параметр прискорювача або колайдера, що
характеризує інтенсивність зіткнення зустрічних пучків.

Синхрофазотрон — прискорювач заряджених частинок.

Співробітник відділу фізики високих енергій

демонструє прилад, що використовується на

колайдері

Моделювання процесу народження бозона

Гіґґса у детекторі CMS
НОВИНИ СЛАВУТИЧА

Місто Славутич з робочою поїздкою відвіда-
ли голова Київської облдержадміністрації
Анатолій Присяжнюк та міністр охорони здо-
ров’я України Зіновій Митник.

Відбулася нарада, в якій взяли участь депутати,
соціально-активні славутичани, керівники підприємств,
установ міста. У виступі керівник області дав коротку
характеристику нинішнього соціально-економічного
стану Київщини та перспектив розвитку області, акцен-
тувавши увагу на проблемах та шляхах їх вирішення.
Була розглянута Програма спільного плану дій щодо
вирішення соціально-економічних проблем міста
Славутича у 2011 році — році 25-х роковин Чорно-
бильської катастрофи, де обговорені початок будів-
ництва в місті Славутичі 200-квартирного будинку для
працівників Чорнобильської АЕС та жителів міста
Славутича, фінансового забезпечення ремонту доріг,
створення Всеукраїнського навчального центру з підго-
товки персоналу до робіт на ядерних об’єктах, зняття їх
з експлуатації та поводження з радіоактивними відхода-
ми. У програмному документі передбачається вирішен-
ня питання щодо розміщення наукового дослідницького
ядерного реактора на території міста Славутича та
сприяння реалізації відповідної концепції, затвердженої
урядом України.

Голова облдержадміністрації разом з міністром
охорони здоров’я взяли участь у нараді спеціалізованої
медико-санітарної частини №5 з обговорення проекту
оптимізації мережі державного медичного закладу та
покращення медичного обслуговування працівників
Чорнобильської АЕС і жителів міста Славутича.

Столичні гості поклали квіти до пам’ятного знака
Героям Чорнобиля.

Людмила ЛЮБИВА

АТОМНО-ЕНЕРГЕТИЧНІ НОВИНИ 

19 октября 1995 года в 4 часа 23 минуты под-
ключили к энергетической системе Украины энер-
гоблок №6 Запорожской АЭС. С этого момента
Запорожская атомная электростанция стала круп-
нейшей атомной станцией в Европе и третьей в
мире по установленной мощности — 6000 МВт.

Трудно переоценить значение этого события, дол-
гожданного прежде всего для запорожских атомщиков.
Пуском шестого энергоблока планировалось завер-
шить сооружение Запорожской АЭС в 1990 году. И он
был практически готов к сдаче. Но из-за объявленного
моратория на строительство и ввод новых мощностей
АЭС в Украине его не успели пустить в намеченный
срок. Так, почти в полной готовности блок простоял до
1993 года, когда был отменен мораторий. Дальше все
пошло своим чередом: прокрутка турбины на холостом
ходу, горячая обкатка, загрузка ядерного топлива в
активную зону реактора, физический пуск и первое
включение в сеть.

То, что шестой блок ЗАЭС был сдан в сложных эко-
номических условиях, можно назвать подвигом. И вни-
мание к нему было самым пристальным: 6-й блок
Запорожской АЭС — первый промышленный объект,
принятый в эксплуатацию в независимой Украине.

Сегодня это один из современных энергоблоков,
при создании которого был учтен опыт строительства и
эксплуатации серийных блоков с реакторами типа
ВВЭР-1000. В целом здесь внедрили полторы тысячи
технических решений. А эксперты миссии OSART
назвали 6-й блок образцово-показательным по состоя-
нию помещений и оборудования. 

27 августа 2010 года энергоблок № 6 выработал 100
млрд. кВт/ч электроэнергии со дня пуска и занял свое
достойное место рядом с остальными блоками
Запорожской атомной электростанции, уже преодо-
левшими этот барьер.

Сейчас главная задача, стоящая перед персоналом
шестого энергоблока, — поддерживать высокий уро-
вень, которого достигли за 15 лет успешной эксплуата-
ции, безопасно выработав для Украины 101,3 млрд.
кВт/ч экологически чистой электроэнергии.

15 лет шестому блоку ЗАЭС
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4
ЕНЕРГЕТИКА КОЛЕКТИВНОГО ПІДПИСУ АТОМНИКІВ

Простуджений заслужений діяч мистецтв України Віталій
Іваницький того дня мчав на «усіх парах» з Луцька до
Нетішина, щоб зафіксувати новий рекорд України, — най-
довший у світі автограф. Автограф не простий — автограф
енергетичний. Працівники Хмельницької АЕС відгукнулися
на пропозицію Олександра Шустерука, кореспондента газе-
ти «Перспектива», «прикрасити» своїми підписами стан-
дартні аркуші паперу четвертинного формату. День та ніч
згодилися авторові рекордного проекту, аби з’єднати клей-
кими стрічками папери докупи. Зате зранку у Палаці спорту
м. Нетішин тисячі розписів розташувалися бік до боку, зай-
нявши 31 ряд спортзальної площі. На них націлили свої
фотокамери та фотооб’єктиви як місцеві журналісти, так і
хмельницькі, славутські, острозькі, гощанські і навіть телека-
нала 1+1, себто не лише регіональні, а й національні.
Справа була за єдиним — чи рекорд відбудеться?..
Включений до рахункової комісії автор цих рядків підтверд-
жує, що 1 кілометр 170 метрів — саме стільки від 8 жовтня
2010 року сягнув найбільший світовий (нетішинський) авто-
граф! Він же — за сумісництвом — рекорд України.
Представник української Книги досягнень Віталій Іваницький
власноруч вручив Олександрові Шустеруку почесний «сер-
тифікат», а копії — керівництву та профспілці ХАЕС. Їх, до
речі, представляли у цей непересічний день високі чини —

Віктор Демидюк, зас-
тупник генерально-
го директора атомної
електростанції, та Ми-
хайло Гук, голова пер-
винної профспілкової
організації Хмельни-
цької АЕС. Загалом
3595 працівників ядерного об’єкта державної ваги довірили
аркушеві паперу свої розчерки пера. 

Рекорд, правду кажучи, «планувався». Він мав прикраси-
ти небуденний день у житті відділу роботи з громадськістю та
засобами масової інформації (керівник Тетяна Лиситчук) і
колективу редакції часопису «Перспекти-ва», який очолює
Віктор Гусаров. Відділ відзначив своє юне 20-ліття, а тижне-
вик ХАЕС явився своїм читачам утисячне!

Задум надати святкуванню особливого статусу вдався
на всі сто!

Богдан ФЕДИНЧУК

зініціював метикуватий журналіст тижневика «Перспектива» Олександр
Шустерук. Цим він не лише додав іміджу власне собі, а й промисловому
гігантові України, розташованому у 35-тисячному енергетичному містечку

Рекордний автограф Хмельницької АЕС

На знімку: кореспондент газети «Перспектива» ХАЕС Олександр

ШУСТЕРУК, голова профкому ХАЕС Михайло ГУК, представник Книги

рекордів України Віталій ІВАНИЦЬКИЙ, заступник генерального

директора з кадрів та соціального розвитку ХАЕС Віктор ДЕМИДЮК

Торжественное открытие
тура проходило на стадио-
не. Праздничная церемония
была недолгой, однако вме-
стила все главное: торжест-
венный выход спортсменов,
которые в этот день прово-
дили свои последние сорев-
нования, поднятие государ-
ственного флага, зажжение
огня спартакиады (это право
было предоставлено вете-
ранам спорта — В. Кокиной,
В. Ворону, П. Христенко и
лучшим молодым спорт-
сменам, среди которых И.
Гладкая), награждение по-
бедителей 50-й юбилей-
ной спартакиады Желтоводс-
кой площадки. Участников
спартакиады приветствова-
ли генеральный директор ГП
«ВостГОК» Александр Соро-
кин и председатель ВООП
Борис Филиппов. 

После торжественной
части спортсмены включи-
лись в борьбу за звание
лучшего. Соревновались в
шести видах спорта: мини-
футбол, дартс, шахматы, ги-
ревой спорт, настольный
теннис, пулевая стрельба, а
также был разыгран Кубок
дирекции по волейболу.

Настоящая борьба за по-
беду развернулась на фут-
больном поле. Ребята выкла-
дывались, как говорится, на
все 100%, чтобы провести
мяч к воротам соперника и
не пропустить его в собст-
венные.

После проведения отбо-
рочных матчей в двух под-
группах, в финале встрети-
лись команды Ингульской и
Смолинской шахт. Фортуна
в этот день была на стороне
кировоградцев, они выигра-
ли у своих коллег из Смо-
лино.

— Футбольной команде
смолинчан «Шахтер» уже
31 год, — рассказывает
председатель профкома
Смолинской шахты Нико-
лай Кавун. — Раньше она
выступала за   РУ-3, теперь
играет за шахту. В этом
году «Шахтер» в 17-й раз
«взял» кубок Маловисковс-
кого района. Молодцы
ребята! Они занимаются
спортом в свободное от
работы время и достигают

хороших результатов. Во-
обще, спорт дисциплини-
рует, поддерживает тело в
хорошей форме. Я в про-
шлом сам был футболи-
стом, сейчас продолжаю
занятия физкультурой в
нашем спортивном ком-
плексе и чувствую себя
отлично.

Тренер команды «Шах-
тер» Сергей Шаповал до-
волен своими воспитанни-
ками.

— В нынешнем составе
команда играет уже 8 лет, —
говорит он. — Мы были зо-
лотыми и серебряными при-
зерами соревнований об-
ластного уровня. С этими
ребятами я начал работать,
когда они были еще детьми,
ходили в 4–5 класс. Возил
их на первенство области.
Теперь они уже взрослые, у
многих семьи, дети, но все
остались преданы спорту.

Дважды в неделю собира-
емся на тренировку. После
футбола шахтеры совер-
шенствуют технику игры в
волейбол.

Укрепление здоровья ра-
ботников ВостГОКа — зна-
чимое направление в рабо-
те предприятия. Дирекция
и профком всячески под-
держивают стремление вост-
гоковцев к новым спор-
тивным достижениям. База
спортивно-оздоровитель-
ного комплекса комбината
открыта для всех желтовод-
цев, которые ведут здоро-
вый образ жизни.

— На предприятии боль-
шое внимание уделяется
развитию многих видов
спорта, — подчеркнул в   ин-
тервью журналистам Алек-

сандр Сорокин, генераль-
ный директор комбината.
— Поскольку от состояния
здоровья членов коллекти-
ва зависит эффективность
работы предприятия в це-
лом. Все без исключения
наши спортивные объек-
ты будут развиваться, и в
дальнейшем комбинат про-
должит вложение средств в
развитие спорта, не только
на Желтоводской площад-
ке, но и на Смолинской,
Ингульской шахтах. Это од-
на из основных наших за-
дач. В частности, планиру-
ем реализовать достаточно
дорогостоящий проект —
открытие бассейна в по-
селке Смолино. Опреде-
ленный ресурс также будет
вложен и в ремонт бас-
сейна на базе спортив-
но-оздоровительного ком-
плекса ВостГОКа в Желтых
Водах.

— Средства, которые
выделяет комбинат, направ-
ляются на все площадки, —
поддержал разговор Бо-
рис Филиппов, председа-
тель профкома ВООП. —
Так, на Смолинской шахте
есть хороший стадион, где
созданы все условия для
занятий физкультурой и
спортом. На Ингульской
шахте нет специальной
спортивной базы, но ра-
ботает тренажерный зал.
За средства предприятия
мы арендуем одну дорожку
в городском плавательном
бассейне.

Мы не стремимся к
высоким спортивным дос-
тижениям, главное, чтобы
трудящиеся вели активный
образ жизни. Как говорит-
ся, в здоровом теле — здо-
ровый дух.

Татьяна КОРСУНОВСКАЯ,
фото автора

СОЦІАЛЬНІ ПАРТНЕРИ ДП «СхідГЗК»: ПІДТРИМКА ЗДОРОВОГО СПОСОБУ ЖИТТЯ ПРАЦІВНИКІВ

СПОРТИВНЫЕ ТАЛАНТЫ КОМБИНАТАСПОРТИВНЫЕ ТАЛАНТЫ КОМБИНАТА
На базе спортивно-оздоровительного комплекса

ГП «ВостГОК» прошел третий финальный тур VII спар-
такиады предприятия. В течение трех месяцев на
спортивных площадках Кировограда, Смолино,
Желтых Вод за награды боролись команды всех под-
разделений комбината. По итогам спартакиады
фаворитами соревнований впервые стали спортсме-
ны Ингульской шахты (физорг Александр Бабий), на
второй ступени пьедестала — команда ГМЗ (физорг
Юрий Коваль), сборная РМЗ — третья (физорг
Сергей Химчак).

В городе Луховицы Московской области 23–26 сен-
тября проходил Чемпионат мира и Европы по гиревому
спорту среди мастеров, в котором приняли участие
более 300 спортсменов. В составе украинской сборной
были два представителя Днепропетровщины. Один из
них — Василий Шостак, работник спорткомплекса
ВостГОКа. Наш земляк возвратился домой с двумя
золотыми медалями!

Василий Шостак не профессиональный спортсмен,
он — ремонтировщик плоскостных сооружений. Правда,
со спортом дружит с детства. В школьные годы зани-
мался легкой атлетикой, а работая на «Электроне»,
выступал на соревнованиях по многоборью. Когда был
физоргом, то приходилось участвовать в соревнованиях
по разным видам спорта (где не хватало участника —
там был «на подхвате»). А около десяти лет назад
В.Шостак увлекся гиревым спортом.

— Занимаюсь два–три раза в неделю, — рассказывает
Василий Николаевич. — Взял у более опытных товарищей
книгу, где описывается комплекс специальных упражнений
для гиревиков. Она оказалась очень полезной. Занимал
призовые и первые места на уровне Украины, а на
Чемпионате мира и Европы побывал впервые. Скажу откро-
венно — переживал, не знал, насколько сильной будет кон-
куренция. Что могу победить — даже не ожидал.

И вот результат: Василий Шостак — победитель
Чемпионата мира по гиревому спорту среди мастеров в
олимпийском троеборье с результатом 107 подъемов в
возрастной группе 55–59 лет (вес гири — 18 кг, регламент
— 3 минуты). Кроме того, наш земляк — победитель
Чемпионата Европы по гиревому спорту среди мастеров в
длинном цикле с результатом 35 подъемов.

Коллеги радостно приветствовали чемпиона по воз-
вращению домой. Он выражает благодарность
Восточной объединенной организации профсоюза,
лично Борису Филиппову и Николаю Меркушеву за
помощь в организации поездки на чемпионат.

Елена БОРОВКОВА

Василий Шостак —
чемпион мира и Европы

ДУХОВНА —
ВІЧНА ТЕМА

В Энергодаре пребыва-
ла делегация во главе с
архиепископом Запорожс-
ким и Мелитопольским Ио-
сифом, викарием Карельс-
кой епархии из Финляндии,
епископом Арсентием и
секретарем Запорожской
епархии иегуменом Леони-
дом. Представители духо-
венства посетили Запорожс-
кую АЭС, где встретились
с руководством станции и
пообщались как на духов-
ные, так и на мирские темы.

В этой встрече приняли
участие также и.о. городского
головы Игорь Наумичев и бла-
гочинный Энергодара, про-
тоиерей Владимир (Иваненко).

Этой поездке предшест-
вовал визит архиепископа
Иосифа в Чехию, где в начале
октября проходил большой
Собор православных еписко-
пов зарубежных церквей. На
этом Соборе у представителя
Украины интересовались тра-
дициями, бытом, историей
страны. В ответ архиепископ
пригласил иностранных епис-
копов посетить на Покров
Запорожье — колыбель каза-
чества, и все увидеть своими
глазами. Приглашение было
принято.

В рамках этой поездки
международная делегация
побывала и на Запорожской
АЭС. Встреча с администра-
цией ОП ЗАЭС во главе с гене-
ральным директором Вяче-
славом Тищенко была нефор-
мальной и теплой. Особенно
представителям церкви за-
помнилась уникальная экс-
курсия по шестому — само-
му молодому блоку атомной
станции, который недавно
отметил свой юбилей.

Людмила ГОТЫЧ

В гостях
у атомщиков

Працівники централь-
ного апарату, редакції га-
зети «Атомник України»
Атомпрофспілки висло-
влюють глибокі співчуття
рідним і близьким колиш-
нього керівника управління
з гуманітарних питань ФПУ

Ігоря Петровича
ЧУМАЧЕНКА

з приводу тяжкої втрати.
Розділяємо ваші біль і

горе.
Добра і світла пам’ять

про Ігоря Петровича Чу-
маченка назавжди зали-
шиться у наших серцях.


